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رئیسی اصلاحیه تبصره ۱۴ قانون بودجه 
را برای اجرا ابلاغ کرد

رئیس جمهــور قانــون اصــاح ذیــل جــدول )۲۴-۴( 
محرومیت زدایی تبصره ۱۴ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل 
کشــور را برای اجرا به سازمان برنامه وبودجه و بنیاد مسکن 
انقاب اسامی اباغ کرد.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی 
در اجرای اصل ۱۲۳ قانون اساســی جمهوری اسامی ایران 
»قانون اصاح ذیل جدول )۴-۲۴( محرومیت زدایی تبصره 
۱۴ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشور« را که در جلسه 
علنی ۲ شهریور ۱۴۰۱ مجلس شورای اسامی تصویب و در 
تاریخ ۹ شهریور به تایید شورای نگهبان رسیده، برای اجرا به 
سازمان برنامه وبودجه و بنیاد مسکن انقاب اسامی اباغ کرد.

پیش ازاین سخنگوی شورای نگهبان از تایید طرح اصاح ذیل 
جــدول )۴-۲۴( محرومیت زدائی تبصره )۱۴( قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ کل کشور خبر داده بود. طحان نظیف در حساب 
توییتری خود نوشته بود: »طرح اصاح ذیل جدول )۲۴-۴( 
محرومیت زدائی تبصره )۱۴( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل 
کشور« که در مراحل قبل با ابهاماتی مواجه شده بود، پس از 
اصاح در مجلس، مجدداً در جلسه شورای نگهبان بررسی و 
خاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. نمایندگان 
مجلس شورای اسامی در جلسه علنی چهارم مرداد مجلس، 
گزارش کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات در مورد طرح 
دوفوریتــی اصاح جــدول ۴-۲۴محرومیت زدایی )جداول 
منابع و مصارف تبصره ۱۴( قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل 
کشور را بررسی کرده و به منظور تأمین نظر شورای نگهبان 
با اصاحات صورت گرفته موافقت کردند. بر اساس اصاحات 
صورت گرفته در ماده واحده این طرح؛ متن ردیف )۸( جدول 
)۴-۲۴( محرومیت زدائی جداول تبصره )۱۴( قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ به شرح زیر اصاح می شود: اعتبار ستون تبصره 
)۱۴( جدول )۱۰-ج( اســتانی به صورت صددرصد )%۱۰۰( 
تخصیص یافته و به طور مساوی )هر استان یک هزار میلیارد 
ریال( در اختیار شــورای برنامه ریزی و توسعه استان ها قرار 
می گیــرد. این اعتبار با لحاظ عدم برخورداری روســتاهای 
بالای بیســت خانوار پس از تصویب شــورای برنامه ریزی و 
توسعه استان، جهت تهیه، بازنگری و اجرای طرح های هادی، 
بهسازی و آسفالت معابر روستایی توسط بنیاد مسکن انقاب 

اسامی هزینه می شود.

طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس به 
کجا رسید؟

رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس 
شــورای اسامی گفت: بررسی طرح اصاح قانون انتخابات 
مجلس در دســتور کار کمیســیون قرار دارد و پیش بینی 
می شود تا پایان ماه آتی به صحن مجلس برسد.محمد صالح 
جوکار در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین وضعیت بررسی 
طرح اصاح قانون انتخابات مجلس، بیان کرد: کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها در حال انجام کار کارشناسی بر 
روی طرح اصاح قانون انتخابات مجلس است و طرح پس 
از بررسی نهایی به صحن مجلس می رود.وی در ادامه اظهار 
کرد: با توجه به اینکه تاکنون ما چیزی در قالب لایحه برای 
اصاح قانون انتخابات از سوی دولت ندیده ایم، مجلس طرح 
خود را در این زمینه پیش خواهد برد. پیش بینی می شــود 
تا پایان ماه آینده طــرح اصاح قانون انتخابات مجلس در 
کمیســیون نهایی شــده و به صحن مجلس بیاید تا مورد 

تصویب در صحن قرار گیرد.

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:
اینجا کسی را به خاطر سیاست نمی گیرند

به گزارش اعتمادآناین، اســدالله بادامچیان دبیرکل حزب 
موتلفه اسامی گفت: امروز حکومت یکدست شده و جریانی 
حاکم اســت که دولت را حمایت کرده و پیروز شده است 
بااین وجود هنوز هم اختافات و مشکات وجود دارد. مردم 
از این وضعیت ناراضی هستند چون عقیده دارند حاکمیت 
یکدست هم نتوانسته مشکاتی ازجمله مشکات اقتصادی 
کشور را سامان دهد.او افزود: بعد از پیروزی انقاب در نظام 
ما نه مســئله چادر اجباری شده و نه حجاب اجباری شده 
اســت بلکه قانونی شده است. قانون این است که در کشور 
اسامی حجاب از ضروریات است و باید طبق قانون رعایت 
شود. مگر بانوان عربستان چه می کنند؟ در حال حاضر در 
این کشــور دیکتاتوری محض است و حمایت امریکا وجود 
دارد. پس باید توجه کنیم که آنچه غرب می گوید به معنای 
دلسوزی برای ما نیست. بن سلمان دیکتاتور آدم کش که 
خاشقچی را اره کرده است. همین امریکا داعش را به وجود 
آورد. از آن ها چه انتظاری می توان داشت؟! در مسئله گشت 
ارشاد باید دقت کرد که گشت ارشاد چیست؟ گشت ارشاد 
یک نهاد قانونی است و می گوید اگر یک زنی رعایت مسائل 
قانونی را در معابر نکرد و خواست لخت شود، چه کسی باید 
جلوگیری کند؟ باید اجازه بدهیم هر کسی دلش خواست 
لخت شود؟ هر کسی دلش خواست وسط خیابان برقصد و 
به هر کسی که دلش خواست تجاوز کند؟! غرب این است 
و اگر شــما به غرب بروید وضعیت همین است.او ادامه داد: 
گشت ارشاد ابتدا تذکر می دهد اما وقتی می بینند فرد کاری 
خاف قانون انجام می دهد مجبور به برخورد می شوند. حال 
دراین بین جریانی استکباری وجود دارد که بازی درمی آورد. 
افرادی مأمور هستند که در این میانه بازی دربیاورند و فورا 
عکس گرفته می شود و در شبکه های مجازی منتشر می شود 
و شبکه های معاند منتشر می کنند. معلوم است که چه کسی 
اینجا خاف کرده است، آیا گشت ارشاد خاف کرده است؟ 
نه آن هایی که خاف می کنند مشخص هستند. نمی توان با 
پلیس راهنمایی دعوا کرد که چرا جلوی تخلفات راهنمایی و 
رانندگی را می گیرد.بادامچیان گفت: اینجا کسی را به خاطر 
سیاست نمی گیرند. علت این است که سیاست آزاد است و 
همه حرف هایشان را می زنند و بدترین و سخت ترین حرف ها 
در همین جا زده می شود. من اخیراً در نامه ای به روزنامه شرق 
به این نکته اشاره کرده ام. منفی ترین حرف ها را آنجا می زند 
آیا کســی مانع او می شود؟! من با صراحت به مدیرمسئول 
شرق گفتم که در این نشریه حزب توده تبلیغ می شود که 
حزبی خائن اســت و منحل است اما تبلیغ می شود. بعد از 
پیروزی انقاب در نظام ما نه مسئله چادر اجباری شده و نه 

حجاب اجباری شده است بلکه قانونی شده است.

خبر

سپاه برای توسعه  فناوری های راهبردی 
عزم جدی دارد

جانشین فرمانده کل سپاه پاســداران اظهار داشت: 
ســپاه برای کمک به توســعه فناوری های راهبردی 
در راستای حل مسائل اصلی کشور عزم جدی دارد.

به گزارش فارس، ســردار سرتیپ پاسدار علی فدوی 
جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقاب اسامی، 
برای اطاع از آخرین وضعیت مطالعات و تحقیقات 
پروژه مهم و راهبردی آب های پردازشــی، از مزرعه 
تحقیقاتی مرکز راهبردی آب، انرژی و محیط زیست 
دانشــگاه جامع امام حســین )ع( بازدید کرد.سردار 
فدوی در ایــن بازدید اظهار داشــت: توجه ویژه به 
افزایش بهره وری در حوزه کشاورزی که همواره مورد 
تأکید رهبر معظم انقاب بوده، چند سالی است که در 
دستور کار مرکز راهبردی آب، انرژی و محیط زیست 
دانشگاه جامع امام حسین )ع( قرارگرفته که در این 
رابطه دستاورد های زیادی هم از اثرات شگرف فناوری 
آب های پردازشی به ثبت رسیده است.وی افزود: این 
تحقیقات عاوه بر اینکه همچنان در ابعاد مختلف در 
حال انجام بوده، هم زمان مرکــز آب و انرژی نیز در 
پی توسعه فناوری های مربوطه است که امید می رود 
این فناوری ها بتوانند در جهت کمک به کشاورزی و 
امنیت غذایی کشــور در سطح وسیعی به کار گرفته 
شوند.جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران تأکید کرد: 
سپاه برای کمک به توسعه فناوری های راهبردی در 
راســتای حل مسائل اصلی کشــور عزم جدی دارد.

در این بازدید که ســردار محمدرضا حسنی آهنگر 
رئیس دانشــگاه جامع امام حســین )ع( و جهانسوز 
مسئول بسیج مهندسین کشــاورزی سازمان بسیج 
مســتضعفین، ســردار فدوی را همراهی می کردند؛ 
همت مدیر مرکز راهبردی آب و انرژی این دانشگاه، 
آخرین نتایج مطالعات و پژوهش های صورت گرفته 
پیرامــون اثرات اســتفاده از آب های پردازشــی در 
واحد های مختلف این مزرعه، ازجمله واحد دانه های 
روغنی، واحــد ذرت علوفه ای، واحد ســیفی جات، 

واحدهای دام سبک و طیور را ارائه کرد.

مجمع عمومی احزاب اصولگرا و انقلابی 
۱۰مهر برگزار می شود

حبیب الله بوربور دبیــرکل جمعیت وفاداران انقاب 
اسامی در گفت وگویی با اشاره به برگزاری انتخابات 
خانه احزاب ایران و انتخاب رئیس جدید خانه احزاب 
گفت: با توجه به اینکه هم اکنون رئیس جدید خانه 
احزاب مشخص شده، دوره ریاست سه ساله بنده نیز 
در فراکسیون اصولگرایان خانه احزاب تمام می شود.

به گزارش خبرآناین وی ادامه داد: بر همین اســاس 
مــا با توجه بــه این بخش از بیانــات رهبر انقاب که 
فرمودند »کارهایی که امروز دولت در زمینه اقتصاد در 
پیش دارد، کارهای مهمی اســت و همــه، اعم از قوا و 
دستگاه های مختلف و آحاد مردم باید کمک کنند که 
ان شــاءالله دولت بتواند به این نتایج دست پیدا کند.«، 
به جمع بندی رســیدیم که در مجمع عمومی احزاب 
اصولگرا و انقابی بررســی کنیم که اعضای اصولگرای 
عضو فراکسیون چه برنامه و چه تدابیری را برای تحقق 
رهنمودهای رهبر معظم انقــاب دارند.بوربور تصریح 
کرد: بر اســاس بیانات رهبر معظم انقاب برای کمک 
به حل مسائل، ما در جمعیت وفاداران انقاب اسامی 
حدود هشت طرح را آماده کردیم و یک طرح را به دفتر 
رهبر انقاب ارســال کردیم و بقیه طرح ها را نیز هم به 
مجلس و کمیسیون های مجلس و هم به وزرای مربوطه 
ارائه کردیم. بر همین اساس می خواهیم ببینیم احزاب 
دیگر اصولگرا چه اقداماتی را در رابطه با تحقق فرمایش 
رهبر معظم انقــاب انجــام داده اند.دبیرکل جمعیت 
وفاداران انقاب اسامی یادآور شد: در این نشست که 
دهم مهرمــاه یعنی حدود ۲۰روز آینده خواهد بود، در 
نهایت انتخابات برگزار می شود و اعضا درباره اساسنامه 
هم که تا آن زمان تدوین خواهد شــد نظر خواهند داد 
و اعضای هیئت رئیســه جدید هم انتخاب می شــوند.

وی گفت: در گذشــته فقط یک رئیس به عنوان رئیس 
فراکسیون انتخاب می شد ولی این بار تاش داریم یک 
مجموعه متشــکل از پنج عضو را داشته باشیم که این 
۵عضو بعدازاینکه انتخاب شدند خودشان هم رئیس را 
انتخاب می کنند و هم اعضای دیگری را که می خواهند 

با آن مجموعه همکاری کنند.

گله مندی مردم از اطاله دادرسی در 
دستگاه قضا

معاون قضایی رئیس کل دادگستری استان مرکزی با بیان 
اینکه بیشترین گله مندی مردم در حوزه اطاله دادرسی 
است، اضافه کرد: برای رفع این مشکل برنامه ریزی هایی 
در حال انجام اســت و در سند تحول قضایی نیز یکی از 
مهم ترین چالش ها همین مسئله است که راهبردهایی 
برای آن ارائه شده است.محمدرضا رحمتی روز یکشنبه 
۲۰شهریورماه در نشست تخصصی و هم اندیشی پیرامون 
سیاست ها، رویه ها و عملکرد قوه قضائیه اظهار کرد: در 
راستای اجرای ســند تحول قوه قضائیه، این قوه بر آن 
شد که ازنظر اندیشمندان و صاحب نظران و فرهیختگان 
و... در باب کاهش چالش ها و کاهش اطاله دادرســی و 
آسیب های قوه قضائیه استفاده کند که امروز نیز همایشی 
در این راســتا برگزار شد.وی با اشاره به گله مندی مردم 
در حوزه اطاله دادرســی بیان کــرد: ازجمله مهم ترین 
راهبردها استفاده از میانجی گری، صلح و سازش و نهاد 
داوری و همچنین قضازدایی از دعاوی کم اهمیت است 
تا کاهش ورودی به دادگستری را به دنبال داشته باشد.

رحمتی با بیان اینکه در قانون به منظور کاهش هزینه های 
دادرســی برای افراد فاقد تمکن مالی، اعصار از هزینه ها 
پیش بینی شده خاطرنشان کرد: همچنین مراجع مختلفی 
نیز بــر کار قضات نظارت دارند هرچنــد که با کاهش 
تخلفات در دادرســی ها مواجه هستیم اما همان تخلف 

اندک نیز نظارت می شود.

خبر

همدلی| طی یک سال گذشته که اداره امور کشور 
به سیدابراهیم رئیسی به عنوان رئیس جمهوری 
سپرده شده کشــور درگیر مشکات زیادی بوده 
و در زمینه هایــی اگر مشــکات کم شــده در 
زمینه های مختلفی به خصوص در حوزه معیشت 
مردم مشــکات اضافه شده است؛ اما حالا بعد از 
گذشت بیشتر از یک ســال هنوز دولت رئیسی 
در فاز انــکار قــرار دارد. باوجودآنکه نمایندگان 
مجلس شورای اسامی در نطق های مختلف و در 
مصاحبه های گوناگون به دولت متذکر می شوند 
که چه کاستی های در کشور وجود دارد اما دولت 
رئیســی خیلی نمی خواهد که به این ســخنان 
انتقادی توجهی داشته باشد. درعین حال چنانچه 
مشکلی را هم بپذیرند آن را ناشی از سیاست های 
دولت گذشته معرفی می کنند و تأکید دارند که 
آنان وارث شــرایط بســیار ناگوار و دشواری در 
کشور بوده اند و همه مشکات ناشی از تصمیمات 

دولت های گذشته است.
طی این روزها باوجود مشکات مختلفی که در 
کشور وجود دارد نهادهای گوناگونی با همکاری 
دولت دست به کار شــده اند تا طرح صیانت را به 
پیش ببرند. این در حالی است که در حالت عادی 
وضعیت عمومی اینترنت در کشور راضی کننده 
نیست.احســان ارکانی، نماینده مجلس شورای 
اســامی در خصــوص آخریــن وضعیت طرح 
»صیانــت« بیان کرد: »طــرح صیانت نه تنها به 
مرحله اجرا نرسید بلکه تصویب هم نشد. در حال 
حاضر این طرح برای مطالعه و بررسی بیشتر به 
مرکز پژوهش ها ارجاع شده است. در واقع طرح در 

مرحله بررسی قرار دارد.«
عضو کمیســیون برنامه وبودجه و محاسبات در 
انتقاد از کاهش ســرعت اینترنت گفت: »اوضاع 
اینترنت در کشــور خراب است و شاهد کاهش 
سرعت اینترنت هستیم حتی در برخی روستاها 
اصاً اینترنت وجود ندارد. وزیر ارتباطات باید اعام 
کند علت این موضوع مرتبط با تصمیمات شورای 
عالی فضای مجازی اســت یا از مشکات شبکه 
نشات می گیرد که اگر این طور باشد باید برطرف 
شــود. وزیر ارتباطات کاهش ســرعت اینترنت 
را تکذیب می کند، حال باید منتظر باشــیم اگر 
موضوع جدیدی باشد نمایندگان پس از بازگشت 

تصمیم جمعی در این خصوص بگیرند.«
بااین حــال دولتی ها تاش دارنــد حتی در این 
موضوع هم گذشــتگان را مقصر نشــان دهند. 
»داوود زارعیان« در گفت وگو با ایرنا، درباره عدم 
توسعه اینترنت در دولت گذشته اظهار کرد: »در 
۱۰سال گذشته، توسعه اینترنت ثابت در کشور به 
طرز مطلوبی پیش نرفته است. دلیل اصلی این 
اســت که با ورود تلفن همراه به کشور بسیاری 
از سیاست گذاران فکر می کردند، می توان تنها با 
توسعه تلفن همراه، به طورکلی ارتباطات را توسعه 
داد.« وی افــزود: »اما آن ها فراموش کرده بودند 
که توســعه تلفن همراه و نیز شبکه انتقال تلفن 
همراه به تلفن ثابت وابسته است، اینترنت سیار 

ظرفیتی دارد که نســبت به تلفن ثابت محدود 
است. به طور مثال اگر فیبر نوری توسعه پیدا کند 
می توان اینترنت با سرعت بیشتر از ۵۰۰مگابیت 
به مشــتریان واگذار کرد این قابلیت در اینترنت 
سیار وجود ندارد. البته اینترنت سیار ازنظر مزایا 
و مزیت هایی که دارد همیشه جایگاه خود را حفظ 

خواهد کرد.«
اما این موضوع فقط به اینترنت محدود نمی شود. 
سمیه محمودی نماینده مردم شهرضا و دهاقان 
در مجلس در گفت وگو بــا ایلنا، درباره عملکرد 
دولــت در حوزه های مختلــف به ویژه اقتصادی 
گفت: »بیشــتر از یک ســال از روی کار آمدن 
دولت ســیزدهم سپری شده و لازم می دانم بابت 
تاش ها و اقدامــات دولت به ویژه حضور میدانی 
در سراسر کشور از رئیس جمهور محترم و اعضای 
کابینه قدردانی کنم. از ســوی دیگر لازم به ذکر 
است که مجلس هم در این مدت همکاری بسیار 
خوبی با هدف بهبود شرایط زندگی مردم با دولت 
داشته است؛ اما در مقابل این تاش ها و خدمات، 
وضعیت بسیار نامناسب معیشتی مردم، شرایط 
ناپایدار اقتصادی، تورم افسارگسیخته، زخم های 
عمیق باقیمانــده بر تن مردم پــس از جراحی 
اقتصادی بدون برنامه ریزی، عدم هماهنگی تیم 
اقتصــادی دولت و عدم توانایی برخی مدیران در 
کنترل و نظارت بر بازار قابل چشم پوشی نیست 
و متأسفانه شــاهد کوچک و حتی حذف شدن 

سفره های مردم هستیم.«
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: »حقوق 
بازنشستگان بعد از یک باتکلیفی طولانی در ماه 
پنجم سال تعیین تکلیف شــد و از سوی دیگر 
احکام حقوقی بازنشستگان، کارمندان و کارکنان 
دولــت، نهادها و نیروهای پرتاش انتظامی هیچ 
سنخیتی با تورم این روزها ندارد و دولت باید در 

حقوق پرداختی سال جاری تجدیدنظر کند.«
وی در ادامه به رتبه بندی معلمان اشــاره کرد و 
ابراز داشــت: »رتبه بندی معلمان و ســاماندهی 
نیروهای شرکتی و قراردادی دولت در حد حرف 
باقی مانــده و تبدیل وضعیت ایثارگران در برخی 
از دستگاه های اجرایی به صورت کامل اجرانشده 
اســت.« نماینده مردم شهرضا و دهاقان در ادامه 
با اشــاره به بی برنامگــی در بخش های مختلف 
اظهار داشت: »عدم برنامه ریزی و اقدامات مؤثر در 
وزارت جهاد کشاورزی، صنعت دام و طیور را در 
سراشیبی سقوط و نابودی قرار داده است. از سوی 
دیگر علیرغم وعده  صریح آقای رئیس جمهور در 
ایام انتخابات و تصویب قانون جهش تولید و تأمین 
مسکن توسط مجلس شورای اسامی درحالی که 
یک ســال اول سپری شده خبری از تحقق وعده 
ســاخت یک میلیون واحد مســکونی در سال 
نیست.« وی همچنین به مشکات حوزه درمان 
و گرانی دارو اشــاره داشت و عنوان کرد: »قیمت 
دارو افزایش قابل توجهی داشته و وزیر بهداشت نه 

برنامه ای دارد و نه پاسخگوست.«
محمودی اظهار کرد: »در ابتدای راه ســال دوم 
فعالیت دولت آقای رئیســی هستیم و اکنون که 
سفرهای استانی دولت به سراسر کشور انجام شده 
و دور اول آن بــه اتمام رســیده، تقاضا داریم که 
با تمرکز بیش ازپیش به مشــکات کان کشور 
رسیدگی شود و در ابتدای سال دوم دولت تغییر 
برخی مدیران ناکارآمد و بی برنامه در دستور کار 

قرار گیرد.«
در حالی این گایه ها از زبان یک نماینده مطرح 
می شــود که تابه حال هیچ کدام از اعضای هیأت 
دولت این انتقادات را قبول نکرده اند. از طرف دیگر 
رئیس جمهوری در اولین نشست خبری خود در 
یک سال گذشته که به تازگی برگزار شد، مدعی 

شد که رشد اقتصادی کشور در یک سال گذشته 
پیشرفت چشمگیری داشته و مثل همیشه تأکید 
داشت که بیشتر از گذشته به آینده امیدوار است. 
او البته مدعی اســت که این امیدواری به خاطر 

اقدامات دولت اوست.
 واگذاری به دولت قبل

در همیــن حال مدیران سیاســی دولت تاش 
می کنند که همه مشــکات را یا انکار کنند یا 
به دولت های قبل نسبت دهند. به گزارش ایرنا، 
عبدالله مــرادی مدیرکل دفتر سیاســی وزارت 
کشور روز یکشنبه در چهارمین نشست توجیهی 
آموزشی فرمانداران سراسر کشور در محل وزارت 
کشور به تبیین میز و میدان در الگوی مدیریت 
انقابی پرداخت و گفت: »کشــور با تلنبار شدن 
تصمیمات گرفته نشده از گذشته روبروست. دولت 
همچنان که اقساط بدهی ۵۰۰هزار میلیاردی را 
می پردازد، وارث بی تصمیمی ها و مسائل حل نشده 

نیز هست.«
مــرادی افزود: »برای حل مســائل و بدهی های 
برجای مانــده، دولت ابتدا با مــردم و در میدان 
واقعی مشــکات حاضر می شود و سپس متکی 
بر برنامه ریزی که در پشــت میز مدیریت اتفاق 
می افتد، تصمیــم می گیرد. تلفیق میز و میدان، 
کارآمدی و حل مســاله را برای شهروند ملموس 
می سازد و همین خود سرمایه غیرقابل شمارشی 

برای دولت است.«
وی با تأکید بر اینکه دولت تجربه ای ۴۰ســاله را 
در پشت سر خود دارد، ادامه داد: »دولت مردمی 
در دوگانه سازی های مخرب میان؛ مردمی بودن یا 
نخبگانی بودن، مقاومت یا دیپلماسی، جهادی یا 
مدیریتــی، توقف نخواهد کرد. در دولت مردمی، 
هیچ کــدام از این مفاهیم به نفــع دیگری مورد 

بی توجهی قرار نخواهد گرفت.«

مشکلات مختلف مردم دستمایه اختلاف بهارستان و پاستور 

از مجلس اصرار، از دولت انکار

همدلی|  انتشارات سخنان حسن روحانی و اسحاق جهانگیری 
درباره حوادث سال های دولت گذشته، با واکنش های مختلفی 
مواجه شــده اســت؛ اما مهم تر از همه به نظر می رسد که این 
فاش گویی روحانی و جهانگیری باعث ناراحتی شدید اصولگرایان 

شده و حالا آنان درصدد واکنش برآمده اند.
برخی به این اظهارات که در یک کتاب منتشرشــده، واکنش 
نشان داده و بر این باورند که جهانگیری یک سویه به موضوعات 
مختلف نگاه کرده و صرفاً کوشیده است که دولت روحانی را که 

خود معاون اولش بوده در همه ابعاد تطهیر کند.
به گزارش نامه نیوز، سیدحسین نقوی حسینی، نماینده پیشین 
مجلس و تحلیلگر مسائل سیاسی درباره این موضوع گفت: »من 
مطالبی که آقای جهانگیــری به تازگی مطرح کرده را مطالعه 
کردم. واقعاً بی انصافی های زیادی در سخنانش وجود دارد. ملت 
ایران فراموش نمی کند که در هشت سال دولت آقای روحانی 
چه بر ســر کشــور آمد و چه میزان منافع ملی خسارت دید 
که باید سال ها تاش صورت بگیرد تا شاید بتوان خسارت ها و 
ویرانی های دوران دولت های یازدهم و دوازدهم جبران شود«.

حســینی گفته: »آقای روحانی دولت را با ارز سه هزارتومانی 
تحویــل گرفت و با ارز ۳۰هزارتومانی تحویل داد. شــاخص ها 
نشان دهنده آن است که اصاً رشد اقتصادی در دولت روحانی 
وجود نداشــت و در مقابل تا چشــم کار می کند در آن دولت 
فســاد اقتصادی وجود داشت؛ از حســین فریدون، برادر آقای 

روحانی گرفته تا عراقی بانک مرکزی تا دختر آقای نعمت زاده 
و دختر وزیر وقت آموزش وپرورش. فسادهای عجیبی که چند 
صد هزار میلیارد تومان را بر باد داد. بهتر است آقای جهانگیری 
در خاطره گویی هایش این مســائل را هم به یــاد بیاورد.«این 
نماینده ســابق مجلس به خصــوص روی اظهارات جهانگیری 
درباره برجام حساس شده و گفته: »آقای جهانگیری می گوید 
برجام مورد تأیید رهبری بوده است. واقعاً چرا رهبری را شریک 
خــود می کنند؟ برجام فاجعه ای بود که دولت آقای روحانی بر 
ســر مردم آورد. رهبر انقاب خطوط قرمز را همواره به روشنی 
ترسیم کرده اند؛ اینکه نباید به آمریکا اعتماد کرد اما آقای ظریف 
گفت من به کری اعتماد می کنم که در واقع او خاف رهبری 
موضع گیری کرد و بعدها خود ظریف هم فهمید نباید اعتماد 

می کرد و گفت اشــتباه کردم. هشت سال محور تمام امور در 
دولت برجام بود.«نقوی حسینی افزوده: »ما در کمیسیون ویژه 
برجام می گفتیم به آمریکا اعتماد نکنید، می گفتیم آمریکایی ها 
قابل اعتماد نیســتند اما گوش شنوایی در دولت وجود نداشت. 
بعد از امضای برجام هم مشکل وجود داشت به نحوی که دولت 
روحانی همه تعهدات برجامی را یکجا انجام داد اما طرف های 
دیگر برجام یک تعهد را هم اجرا نکردند. اروپایی ها دو ســال 
روحانــی را بازی دادند. ما همه این ها را می دیدیم و هشــدار 
می دادیم اما روحانی و دولتش شیفته غرب بود. آقای جهانگیری 
به جای طلبکاری باید خجالت بکشد از این همه خسارتی که به 
کشــور وارد کردند، این همه فرصتی که سوزاندند. جالب است 
آقای جهانگیری می گوید مقصر ترامپ بود که از برجام خارج 
شد و من به او می گویم برادرجان شما مقصر بودید که قراردادی 
را نوشتید و امضا کردید که امکان خروج آمریکا از برجام بدون 
هیچ هزینه ای برای این کشور را فراهم می کرد. برجام یک فاجعه 
بود و امروز هم در همان باتاقی که روحانی، ظریف، جهانگیری 
و دیگر دولتی های ســابق ساختند گرفتاریم. برخی می گویند 
منتقدان دیروز برجام موافق آن شــده اند. مشخصاً درباره خود 
من گفته اند که نقوی که روزگاری از منتقدان صریح برجام بود 
با تغییر دولت از آن دفاع می کند. من از همین جا اعام می کنم 
اصاً این طور نیســت. من هنوز هم می گویم برجام یک فاجعه 

بود اما کار غلطی بود که انجام شده.«

عصبانیت اصول گرایان از فاش گویی روحانی و جهانگیری

همدلی| تا کنون برای چهره های مختلفی از کابینه رئیســی 
دردســرهای مختلفی ایجادشده اســت به خصوص برای رستم 
قاسمی وزیر راه که یکی از نزدیکانش در وزارت راه به اتهام فساد 
مالی بازداشت شــده است. حالا محمد حسینی معاون پارلمانی 
رئیســی جمهوری درباره این که نمایندگان مجلس اســتیضاح 
ســه وزیر ورزش، صمت و راه و شهرســازی را مطرح می کنند، 
آیا در این مورد با معاون پارلمانی رئیس جمهور صحبتی شــده 
اســت یا خیر، گفت: »در حال حاضر که مجلس تعطیل است 
نمایندگان نظری دارند و ممکن اســت تعدادی امضا هم جمع 
کنند اما تا زمانی کــه اعام وصول در مجلس صورت نگیرد ما 
این ها را جدی نمی گیریم. باید اعام وصول شــود و به ما اباغ 
گردد. البته هر جا بشنویم نمایندگانی بحث سؤال و استیضاح را 
مطرح می کنند با آن ها صحبت می کنیم که اگر ابهامات، شبهات 

و یا اشکالاتی وجود دارد حل وفصل شود و وزرا هم آمادگی دارند 
و جلســه می گذارند.«معاون پارلمانی رئیس جمهور تأکید کرد: 
»خوشبختانه در سال اول ما هیچ مسئله ای در خصوص استیضاح 
وزرا نداشته ایم. تعامل بسیاری خوبی بین دولت و مجلس صورت 
گرفته اســت. مشــاهده کردید ۲۸۰نماینده از اقدامات دولت و 
شــخص رئیس جمهور تقدیر کردند. در هفته دولت هم وزرا و 
معاونین رئیس جمهور هرکدام به ۲استان سفر کردند و مسائل را 
موردبررسی قرار دادند.«حسینی درباره اینکه برخی از نمایندگان 
عنوان می کنند وزیر راه و شهرســازی باید به مجلس بیاید و در 
خصوص عملکرد مشاورش که بنا بر اتهاماتی بازداشت شده است 
پاسخگو باشد و این بیماری که مطرح می شود وی دارد، بهانه ای 
بیش نیست، گفت: »خیر چنین چیزی نیست. ایشان واقعاً بیمار 
بودند. نمایندگان هر ســوال و ابهامی داشته باشند ایشان پاسخ 

می دهند. نه تنها ایشــان هر وزیری در دولت لازم باشد پاسخگو 
هســتند. اشــاره کردم این روزها مجلس تعطیل است و بعد از 
بازگشایی هر سوالی دارند، می توانند بپرسند. دولت از هیچ فرد 
متخلفی حمایت نخواهد کرد.«وی در پاسخ به سوالی دیگر مبنی 
بر این که رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی در وضعیت خاص 
جسمانی قرار دارد، آیا دولت با توجه به شرایط وی همکاری اش 
را بــا او ادامه خواهد داد، عنــوان کرد: »بله همکاری ادامه دارد. 
ایشــان در حال حاضر در جلسات هیات دولت شرکت می کنند 
و پیگیر کارهای وزارت خانه هســتند و در برنامه تلویزیونی هم 
توضیح دادند. آقای قاسمی در حال حاضر تمام هم وغم خودشان 
را روی حمل ونقل زائران اربعین گذاشــته اند زیرا افراد زیادی به 
این مراسم می روند و بحث حمل ونقل مسئله حادی است و روی 

این قضیه متمرکز هستند و کارشان را انجام می دهند.«

دولت پشت سر رستم قاسمی
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